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P R O C E S –V E R B A L 

încheiat azi 31 mai 2021 
 

Cu ocazia şedinţei ordinare a Consiliului Local Batoş, convocată de primarul 

comunei Batoş, domnul Dumitru Cotoi.  
Primarul comunei Batos, Cotoi Dumitru, prin Dispozitia nr. 97/24.05.2021 a convocat 

Consiliul Local al comunei Batos , judetul Mures in sedinta ordinara pentru data de 
31.05.2021, ora 13.00, desfasurarea sedintei facandu-se cu respectarea masurilor de 
distantare sociala astfel incat sa fie evitat, pe cat posibil, contactul direct intre persoane 

si cu respectarea masurilor care se impun cu privire la respectarea regulilor de 
disciplina  sanitara. 

 PREZENŢI: ABOS FERENCZ, ANDONE TEODOR, BANCIU ELENA, BITA VALERIU-
AUREL, CIMPEAN VASILE-AUGUSTIN, COSTA ALIN-DUMITRU, FULOP DOMOKOS, 
GLIGA IOAN, MARCUS IOAN, ONOFREI DANIELA, TAMASAN EMIL, TODEA MARIA si 

URBAN WALTER-MICHAEL. 
PARTICIPĂ: domnul primar Cotoi Dumitru, doamna secretar general al comunei Batos 
Macarie Marcela, doamna inspector Lepadat Loredana. 

Dna Macarie Marcela – secretar general al u.a.t. Batos -  sunt prezenti 13 consilieri, 
astfel potrivit OUG nr. 57/2019 constatam faptul ca sedinta este legal constituita. 

Toate punctele inscrise pe ordinea de zi sunt insotite de documentele prevazute de 
Codul administrativ.  
Domnul presedinte de sedinta Cimpean Vasile-Augustin – buna ziua domnule primar, 

doamna secretar, doamna contabila, doamnelor si domnilor colegi.   
In conformitate cu prevederile art.138 alin.15 din OUG nr. 57/2019 supun spre 
aprobare procesul-verbal al sedintei ordinare din data de 22.04.2021? daca sunt 

completari, modificari, adaugiri? 
Doamna comnsilier Onofrei Daniela – in procesul verbal, la cereri, sunt un pic 

amestecate, cererea doamnei Iancu cu cererea doamnei Simula, la redactare, in special 
la punctul 2, dupa cateva randuri, dupa replica domnului Abos, s-au intercalat. 
Doamna secretar general – si cate alineate se muta sus? De la alineatul 7 pana la 

alineatul 15 se vor consemna la cererea nr. 1. Daca mai sunt alte completari? 
Se supune la vot procesul-verbal cu modificarile aduse, cine este pentru, 

impotriva, abtineri? si se voteaza in unanimitate cu 13 voturi pentru. 
Domnul presedinte de sedinta  Cimpean Vasile Augustin  – supun la  vot Ordinea 

de zi, în forma prezentată de către executiv. Cine este pentru? Impotrivă? Abțineri?  

 
O R D I N E     D E    Z I 

 

1. Proiect de hotărâre privind predarea în gestiune directă a mijloacelor fixe aferente 
sistemului de alimentare cu apă al Comunei Batoş. 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea contului de execuţie al bugetului de venituri şi 
cheltuieli al comunei Batoş pentru trimestrul  I anul 2021. 
3. Proiect de hotărâre privind aprobarea retragerii unor unităţi administrativ teritoriale 

din Asociaţia de Dezvoltare Intercomunitară „AQUA INVEST MUREŞ”. 
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4. Cereri. 
5. Diverse. 
si se voteaza in unanimitate cu 13 voturi pentru. 

 
Punctul1.  
1. Proiect de hotărâre privind predarea în gestiune directă a mijloacelor fixe 

aferente sistemului de alimentare cu apă al Comunei Batoş. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – am mai avut discutii despre aceasta tema, in urma 

controlului exercitat de catre ANRSC, in urma masurilor lasate avem obligatia ori a 
infiintarii unui serviciu de gestionare a serviciului de alimentare cu apa fie sa predea in 
gestiune catre Aquaserv reteaua de alimentare cu apa.  

Eu zic sa predam in gestiune, noi vom fi in continuare proprietari dar sa o gestioneze 
dansii, am considerat ca este mai bine asa pentru ca nu s-ar mari consturile pentru 
populatie  la mc de apa. Am avut discutii si cu alti primari, dupa chemarea noastra la 

Alba Iulia ne-am intalnit la Tirgu Mures cu reprezentantii Aquainvest, Aquaserv, 
presedintele Consiliului Judetean  si am ajuns la concluzia ca daca am infiinta noi 

serviciul juridic de gestionare a retelei de apa in comuna s-ar ridica costurile, va pot 
justifica de unde ar creste consturile. Peentru a infiinta acest serviciu trebuie angajate 
minim 3 persoane   din care una cu studii superioare, va dati seama trei salarii ajung 

cat de fapt noi platim la ora asta pe o luna contravaloarea apei catre Aquaserv. Noi la 
ora asta platim intre 12.000 si 16.000 lei/luna, cam asta e valoarea ultimelor facturi. 

Salariilee celor trei ar majora pretul foarte mult. Nu inseamna ca daca astazi veti lua 
hotararea vom si preda reteaua, vom comunica hotararea la ANRSC si apoi vom avea 
discutii si cu Aquaservul, vom anunta populatia sa se branseze, e mai usor acum. Am 

avut discutii cu Aquaservul referitoare la inlocuirea contoarelor de apa. Nu se intampla 
foarte repede, sper sa dureze cat mai mult,  sa iasa cat mai bine. Daca aveti intrebari, 
poate am omis sa va spun ceva, am discutat si in cadrul comisiilor, va pot raspunde 

acum.   
Domnul consilier Fulop Domokos – la proiectul de hotarare privind predarea in gestiune 

a sistemului de apa catre Aquaserv se specifica in proiectul de hotarare ca e si apa si 
canalizarea, poate o sa fim mai aproape cu un pas sa obtinem finantare si pentru 
canalizare. Domnul primar intr-o sedinta anterioara a spus ca trebuie facut odata 

rezervorul si dupa aceea predat catre Aquaserv dar nu stiu daca este un consilier care 
stie ceva despre aceasta lucrare, practic nu am fost instiintati ca s-a facut, nu s-a 

lucrat la el deloc, dupa cum am inteeles tot primaria trebuie sa il execute, si daca se 
preda si daca nu, adica daca se preda tot primaria executa lucrarea asta cu rezervorul 
de apa.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – pentru rezervorul de apa, asa cum am spus de multe 
ori, am stabilit locul unde el va fi amplasat impreuna cu specialisti, a fost cumparat 
deja urmand sa fie instalat dar din cauza vremii nu se poate intra . Terenul este curatat 

urmeaza sa execute lucrarea constructorul. Una din conditiile Aquaserv pentru a 
prelua reteaua de apa era sa fie si un rezervor la Dedrad.  

Domnul consilier Marcus Ioan – dar era vorba si de un rezervor aici la Batos.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – inca pentru asta nu am alocat, acolo e o problema , o 
prioritate pentru Dedrad, mare parte din locuitori raman fara apa cand pompele de la 

Goreni cupleaza se umple rezervorul in Goreni, absorb apa  pe conducta principala si 
nu mai este presiune in partea de sus a satului Dedrad.  
Domnul consilieer Marcus Ioan – stiam de discutie dar de fapt e vorba de un rezervor la 

Batos, de asta nu a mai pomenit nimeni.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – eu il am in vedere. 

Domnul consilier Marcus Ioan – Aquservul impune si la Batos?  



Domnul primar Cotoi Dumitru – nu, aici nu e o problema de presiune dar e ncesar. In 
fiacare sat in cazul unei avarii sa fie rezerva de apa, ar fi foartee binee sa avem rezervor 
in fiecare sat. 

Domnul consilier Marcus Ioan – eu vad aici masurile din nota de control din 1.03.2021, 
atunci s-a dispus transferul sau s-a comunicat? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – atunci am fost chemati , s-a facut controlul.  

Domnul consilier Marcus Ioan – e un timp foarte lung, de atunci am mai avut sedinte si 
discutiile au fost foarte vagi. Nu ma asteptam anul asta sa luam hotarare de transfer la 

reteau de apa.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – tot in nota de control unde sunt masuri spune ca pana 
la 31mai sa luam hotarare ce vom face. 

Domnul consilier Marcus Ioan – am inteles dar stiti cum e, e o hotarare care totusi 
priveste intreaga comuna, macar sa o fi pus in dezbatere, sa o fi postat pe site-ul 
primariei, am tot spus, comunicare, comunicare. Eu ma abtin la vot in momentul asta, 

e peste masura sa iau o decizie care sa imi fie reprosata ulterior. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – eu as fi hotarat sa iau o decizie pentru locuitorii 

comunei Batos sa nu ii afecteze la pret, cea mai adevarata motivatie a mea. Dintre cele 
doua variante pe care le avem asta ar fi cea mai buna.  
Domnul consilier Marcus Ioan – nu va imbatati cu apa rece, e un argument dar nu e 

definitoriu. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – personal imi doresc, desi nu imi vine sa zic treaba 

asta, cerinta exista din 2006, noi nici nu aveam apa cand n-i s-a cerut treaba asta, am 
functionat din 2009 pana acuma, noi efectiv incasam banii de la oameni si platim la 
Aquaserv, noi suntem intermediarii. In viitor isi vor incasa singuri banii, mi-as dori 

pentru siguranta cetatenilor, nu stiu cat ne vor lasa ceei de la ANRSC sa pregatim 
predarea in gestiune a retelei.  
Doamna consilier Banciu Elena – inteleg ca daca nu predam  celor care sunt 

specializati atunci va trebui sa infiintam noi la nivel local o asociatie, o firma cu 
personalitate juridica care sa aiba angajati oameni specializati in acest domeniu. Cat 

timp ne-ar trebui sa infiintam o firma cu oameni specializati care sa gestioneze 
problema asta?  
Domnul consilier Abos Ferencz – contravaloarea bransamentelor – consiliul local are 

ceva sau nu are nimic de primit din banii aia? Sau ce reprezinta contravaloarea 
bransamentului, la 1600-2000 lei e un pic piperat. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – consiliul local ce sa aibe. 
Domnul consilier Abos Ferencz – o cota parte din bransament.  
Domnul primar cotoi Dumitru – nu mai vin nici cei cu 2000 deoarece au mult de lucru. 

Domnul consilier Fulop Domokos – altcineva nu mai are dreptul sa faca bransamente? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – ba da, sa fie firma autorizata, sa se puna camin 
standard. Au fost comune care au permis sa isi faca camine din nu stiu ce bidon, 

pretentia Aquaserv este cand preiau sa fie camine si ceasuri conforme.   
Domnul consilier Bita Valeriu-Aurel – din cate am auzit si din alte parti automat cand 

au preluat au crescut si pretul.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – nu o sa creasca pretul, tot ANRSC-ul si doamna 
contabila ne poate spune ca la noi a scazut pretul, le-a impus Aquaserv-ului sa ne 

reduca pretul  si nu are cum sa creasca. La inceputul lunii mai ne-am intalnit cu cei de 
la Aquaserv si am pus problema despre pret, cu tot ce adauga ei nu va creste pretul 
peste cat il avem noi de 4,15 lei/mc . 

Domnul consilier Bita Valeriu-Aurel – cand o sa fie canalizarea atunci va urca.  
Domnul consilier Fulop Domokos – o intrebare, daca se baga candva canalizarea cine o 

sa gestioneze statiile de epurare, tot Aquaservul? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – eu zic ca tot ei. 



 
Domnul presedinte de sedinta Cimpean Vasile-Augustin  – avand in vedere ca nu 

mai sunt discutii supun la vot proiectul de hotarare propus de executiv si se voteaza in 

unanimitate cu 9 voturi pentru si 4 abtineri (Abos, Marcus, Onofrei, Urban) . 
Se adopta hotararea nr. 30 din 31.05.2021 privind predarea în gestiune 

directă a mijloacelor fixe aferente sistemului de alimentare cu apă al Comunei 

Batoş. 

Punctul 2. 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea contului de execuţie al bugetului de 
venituri şi cheltuieli al comunei Batoş pentru trimestrul  I anul 2021. 

Doamna inspector Lepadat Loredana – prezinta contul de executie. 
Domnul consilier Fulop Domokos – as vrea sa va intreb, la materiale Covid pe un 
trimestru e 48.000 cheltuiala? 

Doamna inspector Lepadat Loredana - e prevederea pe total an, pe ultima coloana e 
cheltuiala.  

Domnul consilier Fulop Domokos – la cheltuieli la cultura e 37.000 pe total an sau 
trimestru ? 
Doamna inspector Lepadat Loredana – cheltuieli cultura ce anume, total? La finele 

trimestrului I.  
Domnul consilier Fulop Domokos – cultura ce? 
Doamna inspector Lepadat Loredana – camine culturale, tot ce inseamna gaz, curent, 

abonament internet, biblioteca. La cultura intra si sportul, caminele si biblioteca. Daca 
va uitati avem cheltuieli de personal, sunt defalcate cheltuielile.  

Domnul consilier Fulop Domokos – si la transport? 
Doamna inspector Lepadat Loredana – cheltuieli materiale 2400, chletuieli de capital, 
lucrarea de asfaltare 1.306.796,57, au intrat bani de la decontul PNDL  si s-a facut 

plata. 
   Domnul presedinte de sedinta Cimpean Vasile-Augustin – avand in vedere ca nu 

mai sunt discutii supun la vot propunerea executivului si se voteaza in unanimitate cu 
13 voturi pentru. 

Se adopta hotararea nr.31 din 31.05.2021 privind aprobarea contului de 

execuţie al bugetului de venituri şi cheltuieli al comunei Batoş pentru trimestrul  
I anul 2021. 

Punctul 3. 

3. Proiect de hotarare privind aprobarea retragerii unor unităţi administrativ 
teritoriale din Asociaţia de Dezvoltare Intercomunitară „AQUA INVEST MUREŞ”. 

Doamna secretar general – urmare a solicitarii Aquainvest si a hotararilor celor 
trei u.a.t.-uri s-a intocmit proieectul de hotarare si inscrierea pe ordinea de zi. 

Domnul consilier Fulop Domokos – de ce trebuie sa hotaram noi soarta lor?  
Doamna secretar general – soarta lor si-au hotarat-o ei la momentul cand au 

aprobat retragerea. Asociatia este infiintata de u.a.t.-uri iar la momentul cand un u.a.t. 

hotaraste sa se retraga restul u.a.t.-urilor member trebui sa ia o hotarare cu privire la 
retragerea lor din asociatie. 

Domnul consilier Tamasan Emil – dar noi nu l-am madatat pe domnul primar sa 
ne reprezinte interesele, nu e suficient? 

Doamna secretar general – aici este altceva, este de competenta consiliului local.  

Domnul consilier Marcus Ioan – eu as vrea sa amintesc un pic, sa va ganditi la 
aceste hotarari, u.a.t-urile incearca sa se desprinda de unitatile astea care nu fac nimic 



pentru comunitati. Si ei lupta pentru apa si canalizare, in momentul in care s-au retras 
au realizat ca nu vor avea nici canalizare si cu siguranta vor gasi alte surse pentru a 
obtine finantari pentru canalizare. Cred ca ar trebui sa ne gandim si noi foarte bine 

daca nu ar trebui sa le luam exemplul.  

Punctul 4. 

4. Cereri. 
1. Cererea nr. 22756/19.05.2021 a domnului Barson Gabriel Tiberiu – solicita 

inchirierea spatiului din fosta farmacie umana din cladirea fostei scoli mici pentru 
magazin cu produse locale si fitofarmacie, utilitatile introduce de primarie. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – in cazul in care veti fi de acord va trebui facuta 

procedura. Imi doresc si eu un magazin cu produse locale. Doamna secretara va poate 
spune ce implica atribuirea acelui spatiu. 
Doamna consilier Banciu Elena – cladirrea este a noastra, corespunde cu cerintele lui? 

Domnul consilieer Fulop Domokos – cum a functionat si magazinul acolo.  
Domnul consilier Tamasan Emil – daca e sa ne dam cu parerea, nu poate functiona in 

acelasi perimetru un magazin de produse locale cu o fitofarmacie. Vis-à-vis de cladire a 
ramas ca in urma unei expertize care urmeaza sa se faca sa vedem in ce stadiu se 
perinda cladirea respectiva si pee urma sa ii stabilim destinatia. Cred ca e prematur sa 

dam un raspuns.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – am solicitat unui expert intocmirea unei expertize, a 
spus ca nu se poate pronunta si va mai veni cu cineva. In incinta fostei farmacii este o 

problema cu un perete dar si sus e problema. Si eu sunt de parere sa se mai amane 
raspunsul.  

Doamna consilier Onofrei Daniela – ca sa indeplinesti conditiile care se cer pentru un 
magazin e destul de complicat si nu stiu daca ii ajunge spatial, trebuie sa ai o anumita 
suprafata, spatiu de depozitare, 2 bai.  

Domnul consilier Cimpean Vasile Augustin – cum a spus si domnul Tamasan, nu stiu 
daca merge alimentar cu fitosanitar. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – poatee doamna secretar ne spune cum anume se poate 
acorda. 
Doamna secretar general – depinde sub ce forma se hotaraste de catre consiliu a se 

atribui, inchiriere sau concesiune. Ca sa poti sa ii stabilesti taxa va trebui sa ai un 
raport de evaluare pe suprafata pe care veti fi dispusi sa o dati in inchiriere. Bunul 
respectiv e domeniul public, va urma prevederile Codului administrativ cu privire la 

licitatie.   
Doamna consilier Onofrei Daniela – dar ce suprafata este acolo, stiti cumva? 

Domnul consilier Fulop Domokos – acolo este numai o intrare. 
Doamna consilier Banciu Elena- e impropriu spatiul. 
Domnul consilier Cimpean Vasile-Augustin –se amana sa ii dam un raspuns pana vom 

avea expertiza.   
 

Punctul 5. 

5.Diverse.  

1. Doamna secretar general – o sa va rog sa aveti in vedere sa va depuneti pana in data 
de 15 iunie 2021 declaratiile de avere si de interese, veniturile aferente anului 2020. De 
anul viitor se schimba regulile, vom avea nevoie fiecare de semnatura electronica. In 
acest an inca le putem depune pe suport de hartie. 



 

2.  Domnul consilier Tamasan Emil – e o problema pe care am discutat-o cu colegii de 
la comisia de agricultura, s-a discutat si in sedintele anterioare, respectiv intentia 

noastra de a face o vizita pe suprafetele de pasune  ale comunei. In acest sens as dori 
sa fixam o perioada cand putem face aceste vizite si sa le facem putin mai lejeri, in 
sensul ca nu trebuie sa terminam toata comuna intr-o zi, putem lua pe localitati, sa fie 

cel putin un consilier din fiecare localitate, sa vedem in ce masura sunt gospodarite 
pasunile inchiriate beneficiarilor. Se intampla situatii in care luam doar subventia iar 

intretinerea pasunii lasa mult de dorit.  

In al doilea rand vreau sa va propun domnule primar daca este posibil, intr-un loc, 
impreuna cu consilierii din Batos,  sa afisam sau sa punem un panou publicitar 

electronic in care sa avem cateva informatii utile, ora, data, program la primarie sau 
stiu eu ce informatii de interes general. S-ar putea ca si prin afisarea orarului sa ne mai 
trezeasca pe unii sau inclusiv pe noi la realitate.  

3. Doamna consilier Onofrei Daniela – in urma cam cu doua luni au fost niste 
cetateni nemultumiti de comuna, in legatura cu anumite locuri care trebuie intretinute 

si reparate, statie, podurile, podul din centru de la Batos, s-au luat ceva masuri in 
acest sens sau daca se pot lua in viitorul apropiat.  

Am mai povestit despre a avea discutii cu un arhitect pentru stabilirea unui  plan de 
amenajare a centrului Batosului, daca a fost, s-a inceput planificarea sau daca nu a 
fost ne-ati promis ca o sa ne chemati ca sa putem asista si noi, cei care vrem, la 

discutii.  
Am mai discutat cu anumiti producatori locali care intampina dificultati in desfacerea 

marfii, vanzatorii astia ambulanti isi cam fac de cap, noi cum am putea sa ii sprjinim 
cu adevarat pe producatorii locali? Ma gandeam daca s-ar putea amenaja 2-3 tarabe 
undeva, intr-un loc, unde sa poata sa vina periodic sa isi expuna marfa, probabil in 

timp am reusi cumva sa ii sustinem, sa ii promovam si sa incurajam oamenii sa 
cumpere de la ai nostri nu de la ambulanti. Paana cand se va face magazinul de 

produse locale va mai dura, hai sa incepem cu asta, sa testam un pic sa vedem daca ar 
merge, atunci aratam sustinere si pentru producatorii locali.  

4. Domnul consilier Urban Walter Michael – interventia mea este despre poduri pe 

camp. 

5. Domnul consilier Andone Teodor – tot despre poduri vreau sa intreb si eu dar 

vreau sa intreb si despre drumurile astea din pasuni. Cine e obligat sa faca drumurile 
de acces din pasuni, primaria sau respectivul care intretine pasunea?  

Domnul viceprimar Gliga Ioan – detinatorii de pasuni, cei care avem pasuni. 

Domnul consilier Andone Teodor – putem sa le impunem, sa le facem ceva, acum au 
trecut 10-15 ani de cand au pasune si nu face nimeni nici un pod in pasune. 
Drumurile sunt dezastru, nu poti sa treci, drumurile principale pe care se circula, toata 

lumea circula pe acolo.   

6. Domnul consilier Marcus Ioan – am avut o silicitare din partea unui cetatean care a 

ceerut, si are foarte mare dreptate, nu avem trecere de pietoni. Avem doua in centru in 
Batos, una langa alta sau trei, ma rog. Pe Copau, acolo se circula intradevar cu viteza 

si fiind panta mare daca iese un om pe drum…, un semn si o trecere de pietoni pentru 
incetinire cred ca ar atentiona oamnii sa se tempereze.  



Despre problemele ridicate in perioada anterioara, la sedintele anterioare, nu am primit 
nici o informare sau ceva, sa stim, ce s-a rezolvat, ce nu s-a rezolvat din ele. De 
exemplu de doua sau trei ori cred ca am zis de trotuarul cu cimitirul, se circula pe 

drum, pe mijlocul drumului, ma repet, am avut doi morti in doi ani, nu stiu cine isi 
asuma responsabilitatea daca se mai intampla doamne fereste inca ceva. E o problema 
de groaza.  

Problema intabularii caselor, avem problema cu o casa construita de familia Neagos, nu 

isi poate introduce cureentul, nu poate trage utilitatile ca nu are intabulata casa. Ce 
formalitati dureaza atat, un an de zile, sa se poata obtine niste hartii, am inteles ca a 
fost topograful, copilul lui Neagos care a luat de la Gheorghe. 

Cred ca situatii de genul asta, cu case neintabulate sunt foarte multe, astea au un 
izvor, faptul de a da voie sa construiasca oricine, oricand si oriunde, cred ca un pic ar 

trebui restrictionata, nu restrictionata, e un cuvant dur, e libertate foarte mare la 
Batos, suntem la capatul judetului dar oamenii intampina probleme.  

Suciu Maria a scris pe facebook ca de un an de zile are cerere depusa la primarie 
pentru introducere apa si nu are nici un raspuns, nu are nici apa. Daca stiti ceva de 

aceasta cerere, a zis ca vine la primariei si nu gaseste nici un raspuns.  

Avem un excedent de 671.000 lei, ce preconizati sa faceti cu banii? Ce lucrari, noi avem 

problema podurilor, santurilor, cred ca se poate rezolva din bani din surse proprii.  

In legatura cu intabularile de terenuri, inscrierile astea provizorii am inteles ca e 

obligatoriu sa fie afisate la primarie, dupa intocmire e un termen de contestatie de 60 
de zile, nu am vazut sau probabil sunt afisate la primarie, ar trebui anuntati oamenii, 

vezi ca s-au emis CF-uri in tarlaua sau parcela respectiva, haideti sa vedem daca sunt 
in regula sau nu. Sunt niste lucruri care scapa.  

Despre targuri am mai discutat, am avut propunerea cu stabilirea unui targ organizat, 
nu mai stiu care sunt exact termenele, stiu ca la Consiliul judetean se anunta targurile 
in judetul Mures, este un calendar, nu stiu de ce nu putem sa facem si noi sa avem un 

targ organizat, nu stiu, lunar, trimestrial, anual, ceva de genul asta, inafara de targul 
merelor. Producatorii intradevar sunt intr-o situatie destul de delicata, sa te duci pana 

la Reghin sau la targul produselor, sa platsti o taxa de participare de 4 milioane, la 
Reghin parca trei milioane sase sute si nu prea vinzi si noi aici nu facem nimic. Domnul 
Tamasan va poate spune mai bine, a participat la destule targuri, stie care e taxa. Cred 

ca un pic ar trebui mai mult interes, sincer eu sunt un pic dezamagit in felul asta. 

Domnul consilier Tamasan Emil – o scurta revenire, cu privire la comertul ambulant, 

intradevar, cel putin in satul Uila, unde e un sat mai mic ca celelalte, ii auzi de 3-4 ori 
pe zi  bucinand masina prin sat ca vinde, ca vinde, indiferent la ce ora si in ce zi. Eu, 

daca sunteti de acord, probabil ca nu putem noi limita legal accesul dar v-as propune 
daca tot e sa le dam drumul, in urma unei taxe pe care trebuie sa o plateasca la 
primarie, as zice sa stabilim strict ziua de vineri in care sa aibe acces in comuna. Din 

ce cauza, joia mai sunt cetateni care se duc la oras si isi fac cumparaturi din piata si 
sambata ca sa aiba legumele sau ce vinde respectivul sa le aiba la sfarsit de saptamana 

si sa le intrerupem ca ne bantuie nu altcva, cel putin in Uila asta e aspectul, inclusiv 
cand e slujba la biserici ei trambita si bucineaza cu marfurile lor. Ar fi si o metoda de 
protectie pentru consumator, stim foarte bine ce calitate indoielnica au produsele. 



Referitor la piata de care spunea domnul Marcus,sa incercam sa instituim cu 
regularitate desfasurarea unui targ la nivel de comuna, ar fi iarasi o idee pe care am 
mai avut-o si am rediscutat-o si sa le punem pe tapet.  

Domnul primar raspunde 

Doamnelor si domnilor consilieri si eu sustin vizita asta pe pasune, cred ca ar trebui 
instiintati chiriasii sau crescatorii de animale care detin in chirie suprafete de pasune si 
sa vedem la fata locului. Noi am mai fost, in special la Uila este o anumita suprafata 

necuratata, in rest pot sa va spun ca astazi este ultima zi in care s-a putut plati fara 
penalitati chiria, acum sa vedem ca isi fac datoria si cu intretinerea suprafetelor.   

As lega acest raspuns si cu ce spunea domnul Andone, spre bucuria mea in primavara 
asta, atat cat s-a putut interveni, am vazut crescatori de animale care au adus piatra si 
au pus pe drumurile pe care circula, am pus si noi, pun si ei. 

Un afisaj electronic publicitar, am mai vazut astfel de afisaje, ce e rau la ele e ca msajul 
e lung si se deruleaza, trebuie sa stai pana vezi tot. Poate ca nu ar fi lipsit de interes, sa 

stabilim o locatie, eu ma gandesc in centru undeva.         
In legatura cu locurile de reparat – deja noi am inceput  si se lucreaza la punti, la pod a 
fost cineva si trebuie o alta balustrade, statia, ghireta. Am avut o discutie cu domnul 

Marcus si sa dam statia aia cuiva , chiar si  cu alta destinatie. O vom zugravi si vom 
vedea, poate vom face alta. 
Producatorii ambulanti – cand ii auzeam eram dupa ei si le spuneam macar sa 

opreasca portavocea. 
Doamna consilier Onofrei Daniela – exista in regulamentul ala de salubrizare si ordine 

publica al comunei ca nu ai voie, atunci nu se pot amenda? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – maine vin mai multi, sa stiti ca nu ma ajutat nici 
politia si am mai intampinat o problema, din partea locuitorilor, care au strigat sa ii 

lasam ca le aduc la poarta.  
Doamna consilier Onofrei Daniela – in cursul saptamanii trebuie sa vina la primarie a 

plateasca taxa, atunci din momentul in care vin nu pot fi conditionati, adresa oficiala la 
postul de politie?  
Domnul primar Cotoi Dumitru – am numarat vreo 6-7 masini, cu numere de Prahova, 

de Bulgaria si nu ii putem controla pe toti.  Ce se intampla, spune domnul inginer ca 
nu e calitativ, daca nu e de calitate poate nu ar mai cumpara oamenii sau daca aia au 
aia cumpara. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – dar nu e ok, trebuie sa ne protejam si sa ne 
promovam.   

Domnul primar Cotoi Dumitru – eu sunt foarte de acord dar nu ii mai pot controla.  
Doamna consilier Onofrei Daniela – dar politia? 
Domnul consilieer Urban Walter Michael – au iesit cu carucioarele pline de rosii, au 

incarcat masinile si au plecat pe traseu.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – dorm noaptea in parcarea de la Kaufland.  
Doamna consilier Onofrei Daniela – daca omul de rand ar fi un pic mai…, explicat, ca 

faci un bine tie si comunitatii ca tu cumperi de la asta de acasa…daca nu facem nimica 
n-i se suie ambulantii in cap.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – am cerut sprijin politiei, au venit si nu le-au facut nici 
amenda, nu au mai venit cateva zile si apoi au inceput iarasi. 
Doamna consilier Onofrei Daniela – dar normal ce program are politia? Este un 

program fix aici afisat? 
Domnul consilier Tamasan – sectia rurala Brincovenesti cu sediul in Reghin. 

Domnul consilier Marcus Ioan – stabilit un regulament si cu doi martori se poate da o 
amenda sanatoasa, cred ca e de competenta domnului vice sa aplice amenzi, nu?  Daca 



e regulament e in sarcina consiliului local, pentru perturbarea linistii publice, nu 
pentru altceva. 
Domnul viceprimar Gliga Ioan – pentru conturbarea linistii publice politia amendeaza.  

Domnul consilier Marcus Ioan – daca ai regulament, leegea 2 sau 21 din 2001 spune 
foarte clar, delegate atributiile viceprimarului sa aplice santiunile. Intr-o comunitate 
politia nu poate sa il amendeze pe ala ca … 

Domnul primar Cotoi Dumitru – poate ca are motive, in primul rand portavocea. 
Domnul consilier Marcus Ioan – pentru aia trebuie sa aiba aparat de masurat decibeli, 

daca a deposit da, se poate. 
Doamna consilier Onofrei Daniela – ce fel de taxa platesc? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – comert ambulant. Va asigur ca toate masinile cu care 

vin au probleme, defectiuni. Vom amenaja in centru ceva tarabe dar nu vor sta. 
cetatenilor din comuna le convine.  
Doamna consilir Banciu Elena – sa se amenajeeze un loc, sa le dam instiintari, lumea 

sa stie ca e piata si sa se conformeze.   
Domnul primar Cotoi Dumitru – Ibanestiul avea la intrare in comuna un panou, am 

luat si noi hotarare la fel ca si ei si prefectura ne-a notificat hotararea si a trebuit sa o 
revocam, ca nu ii putem restrictiona.  
Domnul consilier Marcus Ioan– ii limitati, sa nu deranjeze.  

Domnul consilier Abos Ferencz – cel mai sigur e sa aiba stabilit un loc fix. 
Domnul consilier Marcus Ioan – eu va ofer locul asta, platiti taxa si vedeti daca va 

convine sau nu.  
Domnul viceprimar Gliga Ioan – dupa masa cine sta langa ei? 
Domnul consilier Tamasan Emil – daca e in regula si el stie ca nu are ce cauta in 

localitate fara taxa achitata se preocupa sa isi plateasca taxa in timp.  
Domnul consilier Marcus Ioan – nu vin de la 5 sa stea o ora. 
Doamna consilier Todea Maria – vin pana seara, cel mai bine ar fi o zi/saptamana. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – am umblat dupa toti prin sate, dupa cei cu fier vechi, 
nuci dar daca politia nu ma ajuta. 

Doamna consilier Banciu Elena – toata lumea stie ca luni este piata in Batos, hai sa 
facem si pentru ei tot asa. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – cei cu zarzavaturi, legume, merg la Ciurgau si arunca 

mizeriile.  
Domnul consilier Marcus Ioan – o propunere, puneti o persoana, un angajat din 

primarie, sa ii intrebe cand se duc, daca merg la Ciurgau, fotografiati, filmati, 
intimidati. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – sub padure spre Reghin i-am gasit personal.  

Au fost arhitecti si proiectanti la scoala din Batos, dispensarul Dedrad, primarie si 
pentru centrul Batosului, ne-au dat ceva de facut in special pntru dispensarul Dedrad, 
ne-au cerut sa tragem toata iedera jos,  au spus ca aia distruge foarte tare cladirile, o 

sa va chem cand vin.  
Doamna consilier Onofrei Daniela – important ee sa vedem si noi care sunt ideile, care e 

conceptul.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – domnule Urban va rog sa stabiliti cu domnul vice unde 
trebuie duse tuburi, am inteles ca nu vreti tuburi plastic. Sunt iarasi la Gornesti tuburi 

de beton.  
Pentru trecerea de pietoni pe drumul judetean o sa solicitam infiintarea de noi treceri 
de pietoni, intradevar se circula foarte tare, stau si eu cateodata cu vecinu pe banca si 

trece cate unul si parca il vad in casa la Miler. Pentru drumul nostru comunal de care 
am mai discutat am comandat panouri fotovoltaice, cu blit, le vom instala si vom marca 

trecerile de pietoni, inca nu a fost avizata de politia rutiera Reghin dar urmeaza.  



La trotuar se lucreaza, merge tot mai greu din cauza timpului, se lucreaza pe Stegi, 
Blagoaia,  pe Cimitir si mai avem la Dedrad.  
Referitor la intabularea caslor, stiu ca acolo s-au facut niste modificari. 

Doamna secretar general – terenul inscris provizoriu si atribuit domnului Neagos este 
lotul care a fost atribuit domnului Bruta, s-a identificat la momntul cand domnul Bruta 
si-a evidentiat casa in CF, urmeaza a se inscriee si acel lot si a se modifica hotararea de 

atribuire a domnului Neagos. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – referitor la constructii eu nu le spun sa faca fara acte, 

le spun in primul rand sa fie proprietari pe teren, chiar daca incep le spun ca trebuie sa 
obtina actele.  
Referitor la bransamente – stiu despre doamna Suciu Maria, sunt multe astfel de 

solicitari, cand depun cererea de bransare ei primesc un numar de telefon, trebuie sa 
sune si sa se programeze. Nu am aprobat celor care au mari datorii.  
Despre cum vor fi folositi banii din excedent inca nu stim, dumneavoastra o sa hotarati.  

Se lucreaza la santuri, poduri, am avut o intalnire cu consultantul de la asfaltare strazi 
si exista posibilitatea ca banii economisiti (care sunt 3711.00)  din contractul general sa 

fie folositi la santuri, poduri, podete care nu au fost prevazute in proiect. 
Lucrarea care se executa pentru cadastrarea sistematica, intabularea terenurilor din 
extravilan, in momentul cand ne focalizam pe o tarla, parcela, sunt instiintati 

proprietarii terenurilor  din parcela respectiva sa se prezinte cu actele, se afiseaza lista 
pentru 60 de zile dupa care  se ridica de cei de la cadastru. 

Domnul consilier Marcus Ioan – eu as cere sa faceti un pic mai mult, si eu am parcele 
in mai multe locuri, nu am fost chemat niciodata nicaieri, dumneavoastra il anuntati 
poate pe ala care are titlu. 

Domnul viceprimar Gliga Ioan – la ce spune domnul Marcus  in prima faza se inscrie 
titlul.  
Doamna secretar general – odata cu lucrarea facuta de catre expertul topograf care ste 

depusa la cadastru iar OCPI o afiseaza la sediul primariei, daca exista adeverinta 
pentru posesor se poate nota posesorul. Se pot inscrie si pe baza fiselor de punere in 

posesie.  
Domnul consilier Marcus Ioan – in registrul agricol sunt declarant. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – ma bucur ca ati deschis acest subiect, intr-o sedinta 

urmatoare vom avea discutii despre implementarea RENNS. Din registru se obtin mai 
greu datele, proprietarii din titlu ar trebui sa ne spuna daca au vandut. 

Domnul consilier Marcus Ioan – oamenii mai discuta intre ei. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – pe Batos nu am mai facut de mult, ne-am blocat pe o 
zona intre Dedrad si Goreni unde este o lipsa foarte mare, 5 ha, noi am crezut cand 

vom implementa proiectul ca vom avea excedent.  
Oameenii stiu deja ca in fiecare luni sunt pietari in Batos. Saptamanile viitoare se va 
trage stratul doi de asfalt ( de la Vizi pana la Musat) se va nivela, se vor pune dale de 

inierbare. Sa amplasam niste mese, acoperite si sa se stabileasca o zi in care ies 
producatorii locali cu produse la vanzare, fara taxa de participare. In comuna nu am 

luat niciodata taxa de la producatori.  
Nu stiu cati dintre dumneavoastra v-ati vaccinat sau nu, in data de 13 iunie va veni 
caravana de vaccinare in Batos, locatia va fi la sala de sport, vaccinul este Pfizer. 

Poatee ca e o treaba gingasa, nu stii cum sa abordezi omul, daca veti avea discutii cu 
oamenii spuneti ca se vor putea vaccina prin intermediul caravanei.   
Dat fiind faptul ca maine este 1 iunie si poate ca in fiecare dintre noi mai este un copil, 

“ La multi ani!” 
Domnul viceprimar Gliga Ioan – pentru vizita pe pasunile comunale am putea sa facem 

saptamana asta o zi cand doriti dumneavoastra.  Oamenii trebuiau sa isi curete pana 
acum. 



 
Domnul consilieer And one Teodor – cu drumurile din pasuni, ma refer la drumul de pe 
Valea Logigului, e un drum care s-a circulat, merge din Batos pana in Dedrad dar nu 

mai poti sa treci, nici cu tractorul, nu este nici un pod. Sunt 7 paraie si nu este nici un 
podet. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – noi am contactat pe cineva de la Breaza care are un 

buldozer, cu lama, dar pana nu se zvanta nu putem intra. Unde se vor face poduri am 
discutat sa se ofere tubul de 6 metri.  

Domnul consilieer Bita Valeriu – Aurel – in fata primariei nu se pot pune niste flori, 
gardul nu arata a gospodarie. 
        Domnul  presedinte de sedinta Cimpean Vasile Augustin  - având în vedere faptul 

că problemele înscrise pe ordinea de zi au fost epuizate, va multumesc pentru prezenta 
si declar închise lucrările şedinţei Consiliului local Batoş. 
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